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P R O T O K Ó Ł   Nr 34/2017 

z posiedzenia Komisji Oświaty i Spraw Obywatelskich Rady Miejskiej w Strykowie, 

które odbyło się w dniu 23 sierpnia 2017 r. 

   

Posiedzenie Komisji prowadził  jej Przewodniczący radny Grzegorz Kozłowski. 

Porządek posiedzenia:  

1. Informacja dot. przygotowań do obchodów 100-lecia odzyskania przez Polskę 

Niepodległości na terenie Gminy Stryków. 

2. Sprawy różne, w tym opiniowanie projektów uchwał. 

Przewodniczący komisji zaproponował zmianę porządku posiedzenia w następujący sposób: 

1. Sprawy różne, w tym opiniowanie projektów uchwał. 

2. Informacja dot. przygotowań do obchodów 100-lecia odzyskania przez Polskę 

Niepodległości na terenie Gminy Stryków. 

Głosowanie nad zmianą: 9 głosów za bez głosów przeciwnych i wstrzymujących się 

 

Ad. pkt. 1  

Pani Anna Sasin Sekretarz Gminy Stryków przedstawiła następujące projekty uchwał: 

 w sprawie zmiany nazwy ulicy Janka Krasickiego w miejscowości Stryków 

symbolizującą komunizm 
Zgodnie z art. 6 ust. 1 ustawy z dnia 1 kwietnia 2016 r. o zakazie propagowania komunizmu 

lub innego ustroju totalitarnego przez nazwy budowli, obiektów i urządzeń użyteczności 

publicznej (Dz. U. z 2016 r. poz. 744) obowiązujące w dniu wejścia w życie tej ustawy nazwy 

budowli, obiektów i urządzeń użyteczności publicznej, w tym dróg, ulic, mostów i placów, 

upamiętniające osoby, organizacje, wydarzenia lub daty symbolizujące komunizm lub inny 

ustrój totalitarny lub propagujące taki ustrój w inny sposób, właściwy organ jednostki 

samorządu terytorialnego zobowiązany jest zmienić w terminie 12 miesięcy od dnia jej 

wejścia w życie, tj. do dnia 2 września 2017 r. 

Na terenie Miasta Stryków znajduje się ulica, której patronem jest Janek Krasicki (1919 – 

1943) ps. „Kazik”, młodzieżowy działacz i agitator stalinowski, funkcjonariusz Komsomołu 

we Lwowie, następnie członek grup dywersyjnych, członek Polskiej Partii Robotniczej i 

Gwardii Ludowej, formalnie ogłoszony przewodniczącym Związku Walki Młodych. Brał 

udział w różnego rodzaju akcjach zbrojnych Gwardii Ludowej. 

Proponuje się zmianę nazwy ulicy Jana Krasickiego na ulicę Ignacego Krasickiego. 

Biskup Ignacy Krasicki (1735-1801) dostojnik kościelny, kapelan królewski, a także poeta, 

prekursor polskiej powieści, najwybitniejszy literat polskiego oświecenia. Urodzony w 

zubożałej rodzinie magnackiej. 

Wychowanek kolegium jezuickiego we Lwowie i warszawskiego seminarium duchownego, 

przez dwa lata przebywał w Rzymie kontynuując tam studia. W czasie obrad Sejmu 

Czteroletniego solidaryzował się ze stronnictwem patriotycznym. W 1795 został obrany 

arcybiskupem gnieźnieńskim. Był jednym z założycieli Towarzystwa Przyjaciół Nauk w 

Warszawie, a także twórcą oraz jednym z redaktorów „Monitora” –  

wpływowego i opiniotwórczego czasopisma tego okresu, krytycznego wobec pozostałości 

kultury czasów saskich. 

Na łamach „Zabaw przyjemnych i pożytecznych” opublikował „Hymn do miłości ojczyzny”. 

Wiersz ten, z uwagi na silny ładunek emocjonalny i podjętą tematykę patriotyczną przez 

pewien czas funkcjonował jako nieoficjalny hymn narodowy, głosząc miłość do ojczyzny 

jako największą wartość człowieka i apelując o poświęcenie wszystkiego – także życia – w jej 

obronie. 

W związku z powyższym zmiana obecnej nazwy „ulicy Janka Krasickiego” w Strykowie na 

„ulicę Ignacego Krasickiego”, przedstawionej na załączniku mapowym, jest konieczna. 
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Pani Sekretarz przedstawiła wyniki konsultacji społecznych w związku z proponowaną 

zmianą nazwy ulicy. 

Taka propozycja nazwy ulicy nie powoduje zmiany w dokumentach mieszkańców jeśli tylko 

wpisana jest w dokumencie nazwa skrócona. 

Radny Krzysztof Bandurowicz mówił, że za bardzo nie rozumie ponieważ zmieniamy 

nazwę ulicy. Są to dwie różne postacie. Ulicę Janka Krasickiego zmieniamy  na Ignacego 

Krasickiego. Nie zmieniamy Krasickiego na Krasickiego. W dokumentach też powinna być 

zmiana np. z Janka Krasickiego 5 na Ignacego Krasickiego 5 a nie na skróty. 

Pani Sekretarz mówiła, że my nie idziemy na skróty. Osoba, która kiedyś dokonywała 

rejestracji w dokumentach jeśli zapisała ul. Krasickiego to taka jest. 

głosowanie nad projektem uchwały: 9 głosów za bez głosów przeciwnych i 

wstrzymujących się  

 w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Dobieszków 

Zgodnie z przepisem art. 18 ust. 2 pkt 13 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 

gminnym (Dz. U. 

z 2016 r., poz.446 z późn. zm.) podejmowanie uchwał w sprawach herbu gminy, nazw ulic i 

placów będących drogami publicznymi lub nazw dróg wewnętrznych w rozumieniu ustawy z 

dnia 21 marca 1985 r. o drogach publicznych (Dz. U. z 2015 r. poz. 460, z późn. zm.), a także 

wznoszenia pomników należy do wyłącznej kompetencji Rady Gminy. 

Nieruchomość gruntowa będąca własnością osób fizycznych, położona w miejscowości 

Dobieszków obręb Ługi ,oznaczona w ewidencji gruntów i budynków jako działka o numerze 

geodezyjnym ewidencyjnym 240/12 o łącznej powierzchni 0,4237 ha, powstała w wyniku 

podziału i zgodnie z decyzją stanowi ona drogę wewnętrzną, przez którą nowo powstałe 

działki mają dostęp do drogi gminnej. 

Zgodnie z art 8 ust. 1a ustawy z dnia 21 marca 1985 r. o drogach publicznych "podjęcie przez 

radę gminy uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej wymaga uzyskania 

pisemnej zgody właścicieli terenów, na których jest ona zlokalizowana." 

Pismem z dnia 6 lipca 2017 r. współwłaściciele w/w nieruchomości, będąc także 

właścicielami działek przyległych oraz rozpoczętych na nich inwestycjach ( osiedle domków 

jednorodzinnych), złożyli wniosek o nadanie nazwy ulicy proponując nazwę „Miła”. 

Nadanie nazwy ulicy ułatwi odbiór nowo powstałych budynków , ustalenia numerów 

porządkowych budynkom oraz dopełnienia formalności meldunkowych. 

Nadanie drodze nazwy ulicy nie zmieni jej statusu, w dalszym ciągu do jej budowy, remontu, 

utrzymania, oznakowania zobowiązani będą właściciele terenu, na których zlokalizowana jest 

przedmiotowe droga. 

Podjęcie uchwały nadającej nazwę ulicy jest celowe i w pełni uzasadnione. 

Radny Paweł Kasica pytał czy  ślad drogowy spełnia funkcje drogi publicznej? 

Pani Anna Sasin odpowiedziała, że jest to droga wewnętrzna. 

głosowanie nad projektem uchwały: 9 głosów za bez głosów przeciwnych i 

wstrzymujących się  

Pan Radosław Zaborowski Naczelnik Wydziału Spraw Obywatelskich i Społecznych w 

Urzędzie Miejskim w Strykowie przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

Programu "Strykowska Karta Seniora". 

Podjęcie uchwały ma na celu wprowadzenie na terenie Gminy Stryków Programu 

"Strykowska Karta Seniora". 

Na podstawie art. 17 ust. 2 pkt 4 ustawy o pomocy społecznej do zadań własnych gminy 

należy podejmowanie zadań z zakresu pomocy społecznej, wynikających z rozeznanych 

potrzeb gminy, w tym tworzenia i realizacji programów osłonowych. Badania demograficzne 

zwracają szczególną uwagę na narastający problem starzenia się społeczeństwa, wzrostu 
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udziału osób powyżej 60 roku życia w populacji. Wiele z tych osób znajduje się w gorszej 

sytuacji materialnej, niż inne grupy społeczne. 

Stąd potrzeba tworzenia przez samorząd mechanizmów podnoszących jakość życia 

"seniorów". Program zakłada pozyskanie partnerów, firm, przedsiębiorstw czy instytucji, 

które zaproponują osobom powyżej 60 roku życia, posiadaczom "Strykowskiej Karty 

Seniora" atrakcyjne zniżki na oferowane usługi i produkty. Zakup usług i towarów po 

preferencyjnych cenach wpłynie pośrednio na podwyższenie standardu życia seniorów, gdyż 

będą mogli nabywać dobra po obniżonych cenach, a więc spadną koszty utrzymania. Celem 

Programu jest poprawa sytuacji materialno-bytowej Seniorów z terenu Gminy 

Stryków, a także zachęcenie do udziału w wydarzeniach kulturalno-sportowych. 

Przedmiotowa uchwała podejmowana jest po raz pierwszy. Koszt realizacji Programu 

obejmować będzie druk i dostawę Kart Seniora oraz naklejek informujących dla Partnerów 

Programu. 

Pani Anna Sasin mówiła, że osoby wcześniej zainteresowane taką Kartą były informowane o 

tym, że istnieje ogólnopolska Karta, o którą mogą występować. 

Radny Bogdan Walczak mówił, że jest to dobra inicjatywa. Radny pytał czy Gmina 

zamierza w ramach Karty korzystać z usług na terenie innych gmin np. z basenu? 

Pan Radosław Zaborowski mówił, że Program Karty Seniora nie ogranicza ilości partnerów 

przystępujących do Programu. Istnieje możliwość korzystania z teatru( partnerem Urząd 

marszałkowski).Gorzej natomiast może być z instytucjami, jeżeli będzie ich zgoda też 

będziemy korzystać z takiej usługi. 

Radny Bogdan Walczak proponował rozważenie nawiązywania porozumień między 

gminami aby można było korzystać z dóbr tych gmin. 

Radny Paweł Kasica pytał czy nasza Gmina rozważała możliwość finansowania takiej 

współpracy międzygminnej mając na uwadze Strykowską Kartę Seniora? 

Pan Radosław Zaborowski mówił, że kłóciłoby się to z ustawa o finansach publicznych. 

Natomiast np. baseny w godzinach wczesno popołudniowych mogą obniżyć koszty biletów. 

Radna Anna Ślęzak podając przykład Klubu Seniora w Niesułkowie mówiła, że coraz 

częściej instytucje kultury np. teatry  wychodzą z ofertą do seniorów. 

Radny Andrzej Janeczko w odniesieniu do wypowiedzi o współpracy gmin mówił, że my 

jako gmina niewiele możemy zaoferować więc dobrze byłoby pomyśleć o budowie własnego 

basenu. 

głosowanie nad projektem uchwały: 9 głosów za bez głosów przeciwnych i 

wstrzymujących się  

Radny Andrzej Pożarlik mówił o Rocznym  programie  współpracy Gminy Stryków z 

organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 

ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie oraz o 

przystępowaniu organizacji pozarządowych do otwartego konkursu ofert. 

W formularzu oceny merytorycznej oferty Programu uchwalonego na 2017 rok jest zapis, że 

do oceny merytorycznej oferty brany jest również udział środków własnych lub środków 

pochodzących z innych źródeł na realizację zadania publicznego. W przypadku braku 

udziałów własnych , które w zasadzie mogą pochodzić tylko od sponsorów oferta taka jest 

niekompletna, nie mająca szans na wsparcie środkami finansowymi z budżetu gminy. 

Radny mówił, że są olbrzymie trudności z pozyskaniem sponsorów i proponował wykreślenie 

tego zapisu z formularza. 

Radny Łukasz Orłowski proponował wystąpienie Komisji do firm z terenu Gminy Stryków 

z prośbą o podjęcie współpracy w formie sponsoringu organizacji pozarządowych. 

Radny Andrzej Janeczko mówił, że firmy takie przystępują do współpracy w organizacji 

dużych imprez, w dużych miastach  tak gdzie partnerem jest np. telewizja , nie są natomiast 

zainteresowane małymi miejscowościami. 
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Pan Radosław Zaborowski mówił, że nie ma potrzeby wykreślania tego zapisu ponieważ do 

końca listopada tego roku , na rok następny będzie przyjmowany nowy Program współpracy i 

można zastanowić się nad usunięciem tego zapisu. 

Ad. pkt. 2  

Informację dot. przygotowań do obchodów 100-lecia odzyskania przez Polskę Niepodległości 

na terenie Gminy Stryków przedstawił Pan Konrad Kozłowski Dyrektor O.K.i R. w 

Strykowie i poinformował, że odbyła się robocza dyskusja w tej sprawie. 

Pan Konrad Kozłowski mówił, że z jego punktu widzenia nie chciałby aby obchody setnej 

rocznicy ograniczyły się tylko i wyłącznie do dnia 11 listopada kiedy przypada rocznica ale 

aby imprezy z tej okazji były rozłożone na cały 2018 rok. 

W zamysłach uczczenia jest m.in.  wykonanie muralu na jednej ze ścian budynku w 

Strykowie, zaproszenie grupy rekonstrukcyjnej, piknik patriotyczny i wiele innych. Należy 

pomysły przeliczyć na środki finansowe jakimi O. K. i R. będzie dysponował.  

Dyrektor O.K. i R. w Strykowie zwrócił się do radnych nie tylko w tej Komisji o zgłaszanie 

swoich pomysłów w tej sprawie oraz o zaproszenie szkół z naszego terenu do obchodów tego 

święta. 

Radny Krzysztof Bandurowicz  przedstawił projekt obelisku oraz podał na tym etapie  

przybliżone koszty jego wykonania: 

 granitowa bryła-prostopadłościan ( ok. 4-5 m wysoki)- koszt:410 zł/t – ok.5-7 tys. zł 

 odlew orła zgodny z tym z roku 1918 – z brązu , odlany w zakładzie odlewniczym ( 

110 cm x 120 cm- 26 tys. zł netto); 

 tablica ( 60cm  x 70 cm) – ok.6 tys. zł netto (o treść napisu na tablicy pamiątkowej na 

obelisku radny poprosił Panią Grażynę Malangiewicz wieloletnią nauczycielkę 

historii); 

 odlew szarfy, 

 firma budowlana musi wykonać cokół pod obelisk. 

Przedstawione koszty to ok.45 tys. zł , do tego dojdą koszty wykonania projektów odlewów 

gipsowych. 

Wartość dla artysty – odpowiadająca wartości odlewu. 

Zdaniem radnego minimalna kwota do zabezpieczenia wszystkich prac to 120-150 tys. zł. 

Proponowane wg radnego miejsca do ustawienia obelisku: 

1) na froncie Szkoły Podstawowej Nr 1 w Strykowie – niekorzystne ze względu na 

stojący już tam pomnik ; 

2) parking przy kościele Mariawickim, obelisk zlokalizowany bliżej rzeki Moszczenicy, 

nie na środku parkingu – miejsce wyeksponowane również dla przejeżdżających ul. 

Warszawską, jego wielkość zapewni organizację wszystkich uroczystości i pomieści 

zebranych ( np. uczniów szkół) najbardziej odpowiednie; 

3) tu gdzie obecnie jest fontanna, ale mało placu wolnego. 

Radny Paweł Kasica mówił, że lokalizacja przy parkingu przy kościele Mariawickim 

wymaga uchwalenia planu zagospodarowania przestrzennego dla tej części Strykowa , 

ponieważ inwestycje te  tj. budowa pomnika i budowa parkingu powinny być realizowane 

łącznie. 

Radny Andrzej Janeczko wskazał jako miejsce posadowienia obelisku teren za cmentarzem 

ewangelickim w Strykowie. 

O informację dot. planu zagospodarowania dla tych terenów Strykowa została poproszona 

Pani Anna Orłamowska insp. ds. zagospodarowania przestrzennego, która poinformowała, że 

zarówno dla parkingu przy zalewie jak i terenu przy cmentarzu  konieczne zmiany do planu 

zagospodarowania. aby usytuować obelisk. 

           Komisja Oświaty i Spraw Obywatelskich Rady Miejskiej w Strykowie na  posiedzeniu 

w dniu  23 sierpnia 2017 r. przyjęła następujący wniosek: 
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1. Komisja wnioskuje o zabezpieczenie środków finansowych w budżecie Gminy 

Stryków w wysokości 150 tys. zł na opracowanie projektu budowy oraz 

budowę  obelisku  dla uczczenia 100-lecia odzyskania przez Polskę 

Niepodległości . 

Na tym protokół zakończono. 
Protokółowała Z.Kubiak 

Przewodniczący 

    Komisji Oświaty i Spraw Obywatelskich  

                                                                                    Rady Miejskiej w Strykowie 

 

                                                                 Grzegorz Kozłowski  

 

  


